
1 
 

 

Dagsorden til Forældrebestyrelsesmøde 
 Mandag d. 2. oktober kl.17:00 – 18:30 

Børnehuset Langelinie  
Afbud: Rikke, Jonathan, Mette 
Deltagere:  Mette-Line, Mia, Anne, Ditte Marie                         

 

 Emne Form Hvem Ref. Bilag  

 Godkendelse af referatet fra maj       
1.  Nyt fra Formanden og næstformanden 

 Tilbagemelding på forældrebestyrelseskurset  
 

 Mette-
Line 
og 
Anne 

   

  - Ingen henvendelser fra forældrene. 
 

- Det var et fint kursus. Særligt den fælles dialog på mødet. De fleste andre dagtilbud har haft valg til 
forældrebestyrelsen, hvor der var flere kandidater end der skulle bruges, til forskel fra her, hvor 
der ikke er mange kandidater. 

 

2.  Opdatering af Budget 2023 – prognosen for resten af året 

 Personalesituationen - fratrædelser og ansættelser 

 Læreplaner – fokusområder – børneperspektivet og lege 
og læringsmiljøerne – hvor langt er vi  
 

En reminder - Kort om det kommende tilsyn 
 Datoer for Tilsynet i Dagtilbud Midtby: 
 

Langelinie d. 14. november fra kl. 8:45 til 14:30 
 
Østre Allé 1 til 5 d. 16. november fra kl. 8:45 til 14:30 
 

 Dorthe    
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Skolestien d. 21. november fra kl. kl. 8:45 til 14:30 

 
 

 

  - Forventet budget: et minus på ca. 850.000 kr. Baggrunden er, at vi er skåret ca. 1.3 mill. I tilskud i forhold 
til sidste år. Vi forventer et underskud, da vi ikke kan skære i normeringen, og fortsat har brug for at bruge 
penge på vores lege- og læringsmiljøer. 

- To ledige barselsvikariater på Skolestien, og en ledig pædagogstilling i børnehaven på Østre Allé 1. Vi har 
slået de ledige stillinger op, og modtager kvalificerede ansøgninger.  

- Eksempler fra de forskellige pædagogiske læreplanstemaer i de forskellige huse.  
- En nærmere beskrivelse af det pædagogisk tilsyn, som kommer til efteråret.  

 

3.  
 Samarbejdet med Kildegade skole  
 Evt. skolestart 1. august i stedet for 1 maj  

  
   

 Drøftelse     
 

   
- En enig Forældrebestyrelse godkender og indstiller til, at Dorthe arbejder videre med processen 

med Horsens Byskole vedr. muligheden for skolestart d. 1. august 2024. 
 

     De ledelsesmæssige kommentarer til beslutningen 
     Ved start i august, vil det give større mulighed for og understøtte følgende i en længerevarende periode 

- Hovedvægten vil ligge på legens udviklingspotentialer, herunder den mere strukturerede leg, som 
udspringer af legeaktiviteter med stor grad af voksendeltagelse og den selvinitierede leg, børnene 
i mellem. Dette for yderligere, at understøtte det enkelte barns fortsatte udvikling, med det 
hovedformål at børnenes leg således indirekte understøtter den sociale, 
emotionelle/selvregulering, sproglige og kognitive udvikling og læring. 

- Der arbejdes på denne måde, med det enkelte barns idégenerering, selvregulering, 
forestillingsevne, kognitiv og emotionel fleksibilitet.   
Alle skolestartere vil, også i perioden fra maj til og med juli måned, fortsat blive inddelt i mindre 
grupper. 
Disse grupper vil via en legende læringstilgang arbejde med følgende: 
Nussagrupper 
Legegrupper  
Læselegsgrupper  
Grupper der understøtter det enkelte barns kognitive udvikling    
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Børnene vil i disse måneder, være tilknyttet kendte voksne og være i kendte rammer, hvilket vi har en 
formodning om, vil øge det legende læringsudbytte både emotionelt og kognitivt  
Ved opstart i august, har vi en formodning om, at det enkelte barns mulige læringstab minimeres, grundet 
færre skift ved senere opstart. 
 
Der er desuden taget afsæt, i Forskningsresultater fra Rapport udarbejdet af det Nationale Forsknings- og 
Analysecenter VIVE 2022 
Rapporten undersøger hvilken betydning det har, for børns trivsel og udvikling i forbindelse med 
førskoletilbud fx med opstart i maj og skoletilbud med opstart i august. 

- Rapporten belyser, at der ses en mere negativ effekt i forbindelse med selvtillid og sproglige 
færdigheder ved opstart i førskole, hvis barnet er under 6 år. Ved at skubbe opstarten, til august 
håber vi at kunne i mødekomme dette. 

- Der er tegn på at børn, der har gået i førskoletilbud, trives i lidt mindre grad sammenlignet med 
børn, der ikke har gået i førskoletilbud – men at dette udlignes i løbet af det første skoleår 
 
Ovenstående er ikke relateret til Horsens Byskole specifik – men er en del af VIVE rapportens 
konklusion. 
 
 

Den 24. oktober, har Katja Andersen indkaldt ledelsen i Dagtilbud Midtby, til en dialog omkring 
forældrebestyrelsens anmodning. På mødet vil vi i fællesskab udarbejde en procesplan, som muligvis vil 
betyde, at der skal etableres et møde mellem Forældrebestyrelsen i Dagtilbud Midtby og Skolebestyrelsen. 
Jeg orienterer bestyrelsen efter mødet.   
Dorthe  
  
 
 
 
 
 
 

 
 
   


